
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 2 af 25. november 2020 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Dennis Flydtkjær (DF). 
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Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for de specifikke miljømæssige effekter af genindførelsen af em-

ballageafgiften på pvc-folier? 

 

Svar 

Den forslåede emballageafgift på pvc-folier genindføres med fordoblet sats i forhold til 

den forhenværende emballageafgift på pvc-folier, der blev afskaffet med virkning pr. 1. 

januar 2019. Desuden indekseres afgiften. 

 

Forslaget har til formål at reducere mængden af pvc, som forbrændes eller deponeres, 

fordi bortskaffelsen af pvc blandt andet giver problemer i affaldshåndteringen, da pvc in-

deholder klor, som ved forbrænding medvirker til en væsentlig forøgelse af restprodukter, 

som er skadelige i naturen.  

 

Samlet giver den foreslåede emballageafgift incitament til at erstatte brugen af blød pvc 

med andre materialer. 
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